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Geachte heer, mevrouw,

Sinds het uitbreken van de coronapandemie wordt gesproken over een economisch herstel dat 
gestoeld is op een intrinsieke verduurzaming. Er is breed gedragen steun om dit momentum te 
benutten en onze huidige op fossiele brandstoffen gebaseerde economie om te buigen naar een 
meer bio-based economie.
Deze intenties worden op 15 oktober 2021 door alle overheden binnen de MRA bekrachtigd op de 
Duurzaamheid top 2021. Drie van deze afspraken zijn zogeheten Green Deals, en twee afspraken 
zijn uitwerkingen binnen het bestaande MRA programma circulaire economie.

De Green Deals betreffen de onderwerpen:
1. Houtbouw
2. Circulair Textiel
3. MRA als fietsmetropool

De twee afspraken vanuit het MRA programma circulaire economie betreffen:
4. Niet herbruikbare plastics
5. Circulair opdrachtgeverschap en inkopen

Hoewel in het ambtelijke en bestuurlijke voortraject de afspraken kunnen rekenen op een groot 
draagvlak op Ínhoud en richting, houden gemeentes uiteraard de autonomie om niet alle afspraken 
op dit moment te ondertekenen. Met name de wat kleinere gemeentes zoals Bloemendaal kunnen 
wat betreft personele capaciteit niet altijd de op dit moment benodigde ambtelijke inzet leveren, en 
hebben vaak meer tijd nodig om zich hierop voor te bereiden. Uitgangspunt is dat ook die gemeentes 
zich nog altijd op een later moment kunnen committeren aan de afspraken. Voor Bloemendaal geldt 
dat onder meer voor de Green Deal Houtbouw MRA 2021-2025.
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De afspraken op een rij
Het college stemt in met de Green deal circulair textiel. Hierin wordt gewerkt aan meer hoogwaardige 
inzameling van textiel met minimaal 7 kilogram per inwoner per jaar in 2025 en/of inzet op inzameling 
van specifieke textielstromen, eventuele toekomstige inkoop van kleding en textiel uit te voeren op 
basis van de handreiking klimaat-neutrale en circulaire inkoop bedrijfskleding, en contracten voor 
textielsortering en verwerking af te stemmen op een model van lokale en regionale samenwerking.

Het college stemt in met de Green deal MRA als fietsmetropool in de rol van ‘lid van het peloton’. Hierin 
worden de raakvlakken tussen de eigen beleidsprioriteiten en onder dat convenant in uitwerking zijnde 
specifieke afspraken (gericht op resp. het openen van fietsservicepunten binnen de MRA, op het 
stimuleren van werknemers om de fiets te gebruiken, op de vorming van een regionaal fiets 
kenniscluster en op het stimuleren van het fietsgebruik van kinderen) verkend. De andere rollen, die 
intensievere deelname behelzen, worden vooral door de grotere gemeentes binnen de MRA ingevuld.

Voor wat betreft de afspraken die betrekking hebben op niet herbruikbaar plastic stemt het college 
niet volledig in. Wel is het college voorstander van het opnemen van een stop op het gebruik van 
single use plastics bij evenementen als voorwaarden in het eigen evenementenbeleid. In juli 2021 is 
er al een Europese richtlijn in Nederlandse wetgeving verankerd waardoor de verkoop van 
wegwerpplastic is verboden, al mogen oude voorraden nog wel worden verkocht. Het gaat dan om 
bijvoorbeeld rietjes, ballonstokjes, roerstokjes, wattenstaafjes, borden en bestek. Op 3 juli 2024 komt 
er nog een verbod bij. Vanaf dat moment zijn losse doppen niet meer toegestaan en dienen deze 
vast te zitten aan de fles.
De nu voorliggende afspraak ter ondertekening tijdens de duurzaamheid top, betreft het opnemen 
van een stop op gebruik van single use plastics bij evenementen als voorwaarde in het eigen 
evenementenbeleid. De facto betekent dat aanvullend gemeentelijk beleid bovenop de (EU)- 
wetgeving, waardoor ook het gebruik van plastic wegwerpbekertjes tijdens evenementen zoals aan 
het strand, wordt verboden en opgenomen in de vergunningsvoorwaarden. De ingangsdatum van 
een dergelijk verbod dient op een later moment nog bepaald te worden.

Het college stemt echter niet in met het bevorderen van recycling van moeilijk recyclebaar plastics in 
de openbare ruimte. Deze afspraak beoogt namelijk vanaf 2025 ten minste voor één project in de 
openbare ruimte als eis te hanteren dat het straatmeubilair dat wordt toegepast, is samengesteld uit 
niet direct recyclebaar plastic.
De toepassing van plastics in de openbare ruimte wordt in Nederland al langer toegepast, bijvoorbeeld 
in de vorm van bermpaaltjes. Een verbreding van de toepassing naar moeilijk recyclebaar plastic in 
straatmeubilair, is niet per se een gewenste richting en kan ook afdoen aan het natuurlijke beeld en 
uitstraling waar Bloemendaal om bekend staat. Juist de toepassing van hout in straatmeubilair, 
bijvoorbeeld in zitbankjes, geeft een natuurlijke en rustige uitstraling en voorkomt mogelijke uitspoeling 
van microplastics ter plaatse, hoe gering die kans ook kan zijn. Op dit punt hanteert de gemeente dus 
liever het voorzorgsprincipe. Bovendien sluit deze keuze ook beter aan bij de richting om het gebruik 
van plastics te verminderen.

Verder stemt het college in met het schríftelijk herbevestigen van de in 2018 vastgelegde 
intentieovereenkomst circulair opdrachtgeverschap en inkopen.
Het betreft hier afspraken om vanaf 2022 te rapporteren over de voortgang op klimaat-neutrale 
circulaire inkoop aan de MRA, en in 2025 50oZo van alle inkoop door de eigen organisatie 
klimaatneutraal en circulair plaats te laten vinden, zoals afgesproken in 2018.
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De laatste afspraak betreft de Green Deal Houtbouw MRA 2021-2025.
Bloemendaal staat zeer achter de doelstellingen van de Green deal houtbouw, maar kan niet 
voldoen aan alle voorwaarden, waaronder die om elk jaar één nieuwe locatie aan te wijzen voor 
houtbouw. Vanuit het Woonakkoord Zuid-Kennemerland IJmond onderschrijven we wel het 
stimuleren van houtbouw en biobased in de regio. Bij de diverse projecten die de komende járen in 
onze gemeente tot ontwikkeling komen, zal waar mogelijk ook het gebruik van beton in de bouw te 
minimaliseren ten gunste van de toepassing van hout, worden meegenomen. In dit kader raden wij u 
aan om de bijgevoegde katern “de houtbouw revolutie” door te nemen waarin alle voordelen om hout 
te gebruiken in de bouw, helder op een rijtje staan.

Mocht de mogelijkheid zich aandoen om op een later moment, onder de juiste voorwaarden, alsnog 
toe te treden, zullen we dit opnieuw overwegen.

vriendelijke groet,

ļurgemeester en wethouders vati Bloemendaal,

burgemeester

, secretaris


